
Lena-Cathrine Rølles, NORWAY 

 

I live with my family and our 3 goldens just outside Oslo. 

I got my first dog and golden in 1984, and since then I have been faithful to this wonderful breed. My 

first dog, a lovely male, was unfortunately underbited, so dog shows were out of the question. He 

loved to train and compete in obedience and there he was at his best.  The interest in dog shows did 

not disappear and I was lucky to be able to borrow other people's dogs for show.  

Two years later I bought my second dog, Nuch Waterloo's Good Afternoon Gunnar. He was shown 

regularly and got his Norwegian showtitle on his second birthday. Later, several dogs, both males and 

females, entered the house -  and the showring !! My first litter of puppies was born in 1990. There 

has been a very modest breeding of the breed. Only 5 litters have been born, but there have been 

champions or CC winners in all combinations. Otherwise, our 3 dogs are a natural part of the family, 

and of course our best friends. 

I was authorized to judge goldens in 2016. Today I judge all retrievers. I am very grateful to the Czech 

Retriever Club for the invitation to judge this double show, which I am very much looking forward to. 

 

 

 

Bydlím se svou rodinou a našimi 3 zlaťáčky nedaleko Osla. 

V roce 1984 jsem dostala svého prvního pejska (zlatého retrievera) a od té doby jsem věrná tomuto 

nádhernému plemeni. Můj první pes měl bohužel podkus, takže výstavy nepřicházely v úvahu. Miloval 

trénování a soutěže v poslušnosti a v tom byl nejlepší. Zájem o výstavy psů nezmizel a já měla to 

štěstí, že jsem si mohla půjčovat na výstavy cizí psy. 

O dva roky později jsem si koupila svého druhého psa, Nuch Waterloo's Good Afternoon Gunnar. Byl 

pravidelně vystavován a na své druhé narozeniny získal výstavní titul Norský šampion. Později do 

mého domova i výstavního kruhu vstoupilo několik psů i fen. Můj první vrh štěňat se narodil v roce 

1990. Chov tohoto plemene byl velmi skromný. Narodilo se pouze 5 vrhů, ale ve všech kombinacích 

byli šampioni nebo vítězové CC. Jinak naši 3 psi jsou přirozenou součástí rodiny a samozřejmě naši 

nejlepší přátelé. 

V roce 2016 jsem byla chválena jako rozhodčí pro zlaté retrievery. Dnes posuzuji všechny retrievery. 

Velmi děkuji Českému klubu retrieverů za pozvání posuzovat tuto dvojvýstavu, na kterou se velmi 

těším. 


